
ZÁPIS č. 2/1999 (98) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 23. listopadu 1999 

v zasedací místnosti rektora a aule Centra VUT v Brně, Antonínská 1 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 27 senátorů) 

Hosté:   rektor Vavřín, Prof. Kazelle/FEI, Prof. Honzík/FEI, Mgr. Fajnor/FaVU, 
Mgr. Rozbořil/FaVU, Ing. Zmrzlý/FEI, Prof. Ondráček, kvestor Černý 

    a další členové akademické obce VUT 
 
PROGRAM: 
1. Projednání legislativních záležitostí AS VUT 
2. Představení kandidátů na jmenování rektorem 
3. Volba kandidáta na jmenování rektorem 
4. Vytvoření pracovní komise pro prošetření žádosti Tomáše Tuče k přezkoumání 

regulérního průběhu voleb na FaVU 
5. Různé 
 
Ad 1) Projednání legislativních záležitostí AS VUT 
Vzhledem k tomu, že první řádné zasedání nově zvoleného AS VUT se konalo s krátkým 
časovým odstupem od ustavujícího zasedání, byly zápisy z posledního zasedání odstupujícího 
AS VUT a na něj navazujícího ustavujícího zasedání nového AS VUT ze dne 12. listopadu 
1999 předány senátorům v tištěné formě až na tomto řádném zasedání. Připomínky k zápisu 
z prvního řádného zasedání budou na programu následujícího řádného zasedání. Předseda AS 
VUT Doc. Zbořil přečetl senátorům usnesení, přijatá podmíněně na posledním zasedání 
odstupujícího AS VUT a vznesl dotaz, zda nový AS VUT tato usnesení odstupujícího AS 
VUT přijímá. 
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT přijímá všechna usnesení odstupujícího AS VUT ze dne 12. 
listopadu 1999. 
 
Přijetím usnesení UAS 6 z jednání odstupujícího AS VUT dne 12. listopadu 1999 senát 
schválil, že pokud dojde ke střetu zájmů akademického pracovníka řádně zvoleného do AS 
fakulty nebo AS VUT tím, že v současné době vykonává funkci neslučitelnou s členstvím 
v  akademickém senátu, bude po dobu vykonávání této funkce nahrazen prvním řádně 
zvoleným náhradníkem. Doc. Zbořil vznesl dotaz, zda budou těmto náhradníkům vystavována 
osvědčení o zvolení. V diskusi Mgr. Božek vyslovil názor, že ani zákon ani předpisy 
nezakazují vydávat náhradníkům osvědčení, proto těmto náhradníkům může být osvědčení 
o zvolení náhradníkem vydáno. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s tím, že osvědčení 
náhradníkům do AS VUT budou vystavena? 
Hlasování: 
Pro – 23 hlasů 
Zdržel se hlasování - 4 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schválil vydávání osvědčení řádně zvoleným náhradníkům.  
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Doc. Zbořil seznámil AS VUT s obsahem dopisu  Mgr. Blahoslava Rozbořila/FaVU, ve 
kterém mu Mgr. Rozbořil oznamuje podstoupení své funkce člena AS VUT náhradníkovi 
Doc. ak. mal. Ivan Křížovi a to z důvodu zahraniční stáže. Přestože dopis obsahuje formální 
nedostatky, doporučil Doc. Zbořil odstoupení Mgr. Rozbořila z funkce člena AS VUT 
akceptovat. Členové AS VUT souhlasili, neboť z dopisu byl jasně patrný záměr Mgr. 
Rozbořila takto učinit.  Místo Mgr. Rozbořila se podle Volebního a jednacího řádu AS VUT 
stal členem AS VUT s okamžitou platností řádně zvolený náhradník Doc. ak. mal. Ivan Kříž.  

Dále Doc. Zbořil sdělil, že všechny protokoly o zvolení členů AS VUT byly řádně 
doplněny/upraveny s výjimkou protokolů FAST, která předala protokoly podepsané pouze 
předsedou volební komise FAST. Mgr. Božek požádal telefonicky předsedu volební komise 
FAST o urychlené zajištění chybějících podpisů. Doc. Zbořil vznesl dotaz, zda AS VUT má 
námitky proti tomu, aby zvoleným členům AS VUT z FAST byla předána osvědčení 
o zvolení s tím, že chybějící podpisy v protokolech budou doplněny v nejbližší možné době. 
Námitky nebyly vzneseny.  

Následně předal Doc. Zbořil členům AS VUT osvědčení o zvolení. Nově zvolení členové do 
AS VUT Ing. Lukáš Výlupek/FaME, Doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc./FT, kteří se 
nezúčastnili ustavujícího zasedání a Doc. ak. mal. Ivan Kříž/FaVU, podepsali slib člena AS 
VUT.  

Tím byly všechny legislativní problémy nově zvoleného AS VUT vyřešeny. 
 
 
Ad 2) Představení kandidátů na jmenování rektorem 
AS VUT nejdříve zvažoval, zda budou oba kandidáti pozváni současně nebo jednotlivě a zda 
bude probíhat veřejné zasedání, nebo uzavřené pracovní jednání AS VUT. O obou variantách 
bylo hlasováno.   
Hlasování: 
Kdo je pro uzavřené pracovní jednání AS VUT? 
Pro - 12 hlasů 
Návrh nebyl schválen. 
Kdo je pro veřejné zasedání AS VUT, na které budou pozváni oba kandidáti současně? 
Pro - 15 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 3 
AS VUT rozhodl, že diskuse bude součástí veřejného zasedání a bude probíhat s oběma 
kandidáty současně.  
 
Doc. Zbořil předal slovo předsedovi volební komise pro volbu kandidáta na jmenování 
rektorem Ing. Zlámalovi, který se ujal řízení této části zasedání AS VUT.  
 
Vzhledem k připomínkám některých účastníků předvolebních shromáždění týkajících se 
údajně neúplných odpovědí jednoho z kandidátů, nechal Doc. Zbořil v tomto okamžiku 
kolovat veřejné materiály předložené oběma uchazeči k jejich profesorským řízením. Případní 
zájemci z řad členů AS VUT tak mohli sami posoudit případné rozpory. 
  
Členové AS VUT vznášeli dotazy na jednotlivé kandidáty. Otázky společné pro oba 
kandidáty byly zaměřené zejména na tyto okruhy: 
!"role AS VUT a součinnost rektora s AS VUT,  
!"postup při tvorbě rozpočtu školy, způsob kontroly plnění tohoto rozpočtu a představa 

o metodice rozdělování prostředků jednotlivým fakultám, 
!"pedagogická a vědecká činnost, 
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!"zkušenosti s vedením kolektivů. 
 
Dále byli oba kandidáti vyzváni, aby sdělili tým svých spolupracovníků – prorektorů.  

Prof. Němeček představil návrh týmu v tomto složení: 
Doc. Ing. Oldřich Ambrož, CSc. (FSI) –  prorektor pro pedagogickou činnost, 
Prof. Ing. Milan Drdák, DrSc. (FCH) – prorektor pro vědeckou činnost,  
Prof. Ing. Jindřich Melcher, DrSc. (FAST) – prorektor pro rozvoj,  
Doc. Ing. arch. Alois Nový, CSc. (FA) – prorektor pro zahraniční styky,  
Doc. Ing. Petr Sáha, CSc. (FT) – prorektor, jehož úloha je vázána na realizaci transformace 
zlínských fakult na Zlínskou univerzitu.  

Prof. Vrbka zveřejnil tým svých spolupracovníků již ve svém  programovém prohlášení: 
Doc. RNDr. Petr Dub, CSc. (FSI) – prorektor pro vzdělávací činnost,  
Prof. RNDr. Josef Jančář, CSc. (FCH) – prorektor pro tvůrčí činnost,  
Prof. Ing. Jiří Kazelle, CSc. nebo Prof. Ing. Jan Honzík, CSc. (FEI) – prorektor pro vnější 
vztahy (oba kandidáti současně kandidují na děkana FEI), 
Doc. Ing. Ladislav Štěpánek, CSc. nebo jiný pracovník z FAST – prorektor pro výstavbu 
a rozvoj školy, 
Doc. Ing. Petr Sáha, CSc. (FT) – prorektor pro záležitosti vzniku univerzity ve Zlíně. 
 
Dále byly vzneseny dotazy na Prof. Němečka, které se týkaly jeho dřívější politické 
angažovanosti, jeho profesorského řízení a habilitace a bližšího vysvětlení uváděného důvodu 
nezveřejnění týmu spolupracovníků/prorektorů na předvolebních shromážděních (obavy 
z nátlaku).  
 
Svůj protest proti kolování materiálů k profesorským řízením obou kandidátů vyjádřili 
v tomto okamžiku Ing. Výlupek, Mgr. Božek, Prof. Melcher a Ing. Mašek. 
 
Dále následovala krátká a značně emocionální rozprava členů AS VUT o tom, zda je nebo 
není správné zvažovat při posuzování celkového osobnostního profilu kandidátů jejich 
dřívější politickou angažovanost, případně úplnost informací, které podávají. Ukončil ji 
předseda volební komise Ing. Zlámal, který řídil tuto část jednání - požádal členy AS VUT, 
aby opustili oblast diskuse o politických aspektech a aby rozpravu vrátili na pole odborné 
a pracovní. 
 
Závěrem představení kandidátů pak byly vzneseny ještě dotazy týkající se zejména názorů 
obou kandidátů na organizační strukturu VUT, roli rektorátu, postavení a vztahů jednotlivých 
fakult a na vytváření podmínek pro mladé učitele.  
 
Následovala krátká přestávka a pak uzavřené pracovní jednání AS VUT.  
 
Uzavřené pracovní jednání AS VUT 
Na uzavřeném pracovním jednání se členové AS VUT zabývali vzájemným vysvětlováním 
svých rozdílných stanovisek na některé dříve projednávané skutečnosti. Na vlastní žádost 
vystoupil na tomto jednání rektor Vavřín, který seznámil AS VUT se svým názorem na 
osobnost rektora, vyplývajícím i z vlastních zkušeností s výkonem této funkce. 
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Ad 3) Volba kandidáta na jmenování rektorem 
Po ukončení uzavřeného pracovního jednání AS VUT se senátoři odebrali do slavnostní auly 
Centra VUT, kde následovalo první kolo volby kandidáta na jmenování rektorem. 
Volbu kandidáta na jmenování rektorem řídil předseda volební komise Ing. Zlámal. Členům 
AS VUT byly předány hlasovací lístky a dle Volebního řádu pro volbu kandidáta na 
jmenování rektorem proběhla vlastní volba.  
 
 
VÝSLEDEK PRVNÍHO KOLA VOLBY: 
Prof. Ing. Petr Němeček, DrSc. - 11 hlasů 
Prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc. - 11 hlasů 
5 neplatných hlasů 
 
Dohodovací řízení 
Protože v prvním kole volby nebyl kandidát na rektora zvolen, proběhlo podle Volebního 
řádu pro volbu kandidáta na jmenování rektorem dohodovací řízení na uzavřeném pracovním 
jednání členů AS VUT. 
 
Po ukončení dohodovacího řízení a krátké přestávce se senátoři opět odebrali do slavnostní 
auly Centra VUT, kde následovalo druhé kolo volby. 
 
VÝSLEDEK DRUHÉHO KOLA VOLBY: 
Prof. Ing. Petr Němeček, DrSc. – 11 hlasů 
Prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc. – 14 hlasů 
2 neplatné hlasy 
 
Kandidátem na jmenování rektorem byl nadpoloviční většinou členů AS VUT zvolen Prof. 
RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc. 
 
 
Ad 4) Vytvoření pracovní komise pro prošetření žádosti Tomáše Tuče o přezkoumání 
          regulérního průběhu voleb na FaVU 
Senátoři navrhli pracovní komisi k prošetření žádosti Tomáše Tuče ve složení: 
Doc. Ing. Eva Münsterová, CSc. 
Ing. Ivan Mašek, CSc. 
Jaroslav Švec 
Marie Kubíčková 
Nikdo z navržených neměl námitky a proto bylo přistoupeno k hlasování o schválení složení 
pracovní komise. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s vytvořením pracovní komise 
pro prošetření žádosti Tomáše Tuče o přezkoumání regulérního průběhu voleb na FaVU ve 
výše uvedeném složení? 
Pro - 23 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování - 4 hlasy 
UAS 4 
Akademický senát VUT schválil pracovní komisi pro prošetření žádosti Tomáše Tuče o 
přezkoumání regulérního průběhu voleb na FaVU v tomto složení: 
Doc. Ing. Eva Münsterová, CSc. 
Ing. Ivan Mašek, CSc. 
Jaroslav Švec 
Marie Kubíčková 
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Ad 5) Různé 
!"Senátoři navrhli ekonomickou komisi AS VUT ve složení: 

RNDr. Pavel Popela, Ph.D./FSI 
Doc. Ing. Vladimír Podroužek, CSc./FEI  
RNDr. Božena Kábelová/FCH 
Ing. Jiří Kříž/FP 
Ing. Vratislav Kozák/FT 
Bc. Miroslav Padyšák/student FP 
Tomáš Konečný/student FSI 
Nikdo z navržených neměl námitky a proto bylo přistoupeno k hlasování o schválení 
složení ekonomické komise. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s vytvořením 
ekonomické komise AS VUT ve výše uvedeném složení? 
Hlasování:  
Pro - 24 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
UAS 5 
Akademický senát VUT schválil ekonomickou komisi AS VUT ve složení: 
RNDr. Pavel Popela, Ph.D./FSI 
Doc. Ing. Vladimír Podroužek, CSc./FEI  
RNDr. Božena Kábelová/FCH 
Ing. Jiří Kříž/FP 
Ing. Vratislav Kozák/FT 
Bc. Miroslav Padyšák/student FP 
Tomáš Konečný/student FSI 

!"Doc. Zbořil seznámil členy AS VUT s návrhem kvestora Černého na rozdělení 
mimořádného příspěvku státní dotace. Členové AS VUT požádali o osobní účast kvestora, 
kterému pak položili otázky týkající se zdroje příspěvku a návrhu na jeho rozdělení. 
Kvestor Černý sdělil, že jde o mimořádnou dotaci MŠMT, o které byl informován v pátek 
dne 19. listopadu 1999, finanční prostředky však VUT obdrží až po podpisu dotační 
smlouvy. Kvestor zpracoval návrh algoritmu rozdělení těchto prostředků, který 
předpokládal vyčlenění částky 15 % pro dokrytí akce oprava objektu Gorkého 13 a 
rozdělení zbývající částky dle algoritmu rozdělení prostředků na vzdělávací činnost 
schváleného rozpočtu VUT (6,3 % prostředky do fondů, 9,8 % celoškolská pracoviště a 
rektorát a 83,9 % fakulty). Dále proběhla diskuse členů AS VUT k navrženému rozdělení, 
v níž senátoři vyslovovali své výhrady k vyčlenění 15 % na akci oprava objektu Gorkého 
13 a k plnění fondů ve výši 6,3 %. Závěrem diskuse podal RNDr. Popela protinávrh, aby 
celý mimořádný příspěvek byl rozdělen pouze mezi celoškolská pracoviště a fakulty 
v poměru: 
Celoškolská pracoviště - 10,46 % 
Fakulty - 89,54 % 
Hlasování o protinávrhu: 
Kdo souhlasí s výše uvedeným protinávrhem? 
Pro – 24 hlasů 
Zdržel se hlasování – 3 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Protinávrh byl schválen. 
UAS 6 
Akademický senát VUT schválil protinávrh RNDr. Popely na rozdělení finanční dotace 
v poměru: celoškolská pracoviště - 10,46 % , fakulty - 89,54 %. 
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!"Ing. Kozák vznesl připomínky k využití bufetu v budově Centra VUT – ke stravenkám, 
které si mohou zakoupit pouze někteří zaměstnanci VUT. Rektor Vavřín odpověděl, že 
bufet je v provozu velmi krátkou dobu, všechny nedostatky budou co nejdříve odstraněny. 

!"Vzhledem k tomu, že o výsledku volby kandidáta na jmenování rektorem by měly být 
informovány sdělovací prostředky, RVŠ, atd., navrhl AS VUT za tímto účelem ustavit 
svoje tiskové mluvčí, kteří budou i v budoucnu informovat veřejnost o jednáních AS 
VUT. Byli navrženi Doc. Ing. Vladimír Podroužek, CSc. a předseda studentské komory 
AS VUT Jaroslav Švec. O tomto návrhu bylo hlasováno: 
Hlasování: 
Kdo je pro schválení tiskových mluvčí – Doc. Ing. Vladimíra Podroužka, CSc. a Jaroslava 
Švece? 
Pro – 24 hlasů 
Zdržel se hlasování – 3 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 7 
Akademický senát VUT schválil Doc. Ing. Vladimíra Podroužka, CSc. a Jaroslava Švece 
jako tiskové mluvčí AS VUT.  

!"Prof. Balátě požádal, aby na příštím zasedání informoval rektor VUT senátory o stavu 
realizace dřívějšího rozhodnutí AS VUT ve věci odměňování senátorů. 

!"Ing. Mašek upozornil na článek 13 Volebního a jednacího řádu AS VUT, podle 
kterého měli senátoři obdržet kopie zákona o vysokých školách, vnitřních předpisů VUT 
a seznamu všech vnitřních norem VUT. Tyto materiály musí být předány senátorům 
v nejkratší možné době. 

!"Na základě dopisu předsedy  RVŠ je nutné, aby AS VUT delegoval svoje zástupce 
do RVŠ pro funkční období 2000 až 2002. Bývalý předseda AS VUT Ing. Zmrzlý zaslal 
předsedům AS fakult dne 4. října 1999 dopis, ve kterém je požádal, aby na první zasedání 
nově zvoleného AS VUT předložili projednané návrhy. Návrh delegáta doposud předložil 
pouze AS FT a proto předsedové AS ostatních fakult budou telefonicky požádáni o 
zaslání návrhů delegátů na příští zasedání AS VUT. 
 

Mgr. Božek přednesl návrh na uctění památky bývalého místopředsedy vlády Josefa Luxe, 
který zemřel dne 22. listopadu 1999. Akademický senát VUT povstáním a minutou ticha uctil 
památku Josefa Luxe.  
 
 
Předběžný termín příštího zasedání AS VUT byl stanoven na 7. prosince 1999 v 8:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. Upřesnění data konání AS VUT 
bude členům AS VUT sděleno.  
 
 
 
 
 

      Jaroslav Švec, v. r.          Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
předseda studentské komory AS VUT             předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 


